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ЧЛАНУ
ПРИВРЕМЕНЕ ИСТРАЖНЕ КОМИСИЈЕ ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА
ПАРЛАМЕНТАРНЕ СКУПШТИНЕ БиХ ЗА УТВРЂИВАЊЕ СТАЊА
У ПРАВОСУДНИМ ИНСТИТУЦИЈАМА БиХ

Дамиру Арнауту, Зукану Хелезу, Мирјани Маринковић Лепић, Златану Бегићу, Алми
Чоло, Драгану Мектићу, Браниславу Бореновићу и Мири Пекић

На основу члана 35. ст. (1) и (2) Пословника Представничког дома Парламентарне скупштине
Босне и Херцеговине („Службени гласник БиХ”, бр. 79/14, 81/15, 97/15, 78/19 и 26/20), закључка
са 2. хитне сједнице Представничког дома о формирању Привремене истражне комисије
Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ за утврђивање стања у правосудним
институцијама БиХ, одржане 14. 06. и 26. 06. 2019, и закључка о потврђивању именовања
чланова Привремене истражне комисије Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ
за утврђивање стања у правосудним институцијама БиХ, усвојеног на 8. сједници
Представничког дома, одржаној 15. 05, 19. 05. и 20. 05. 2020, сазивам 26. сједницу Привремене
истражне комисије Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ за утврђивање
стања у правосудним институцијама БиХ (у даљем тексту: Привремена истражна
комисија).
Сједница ће бити одржана у сриједу, 24. 02. 2021, у згради Парламентарне скупштине БиХ, у
Плавој сали, с почетком у 15.30 часова.

За сједницу предлажем сљедећи

ДНЕВНИ РЕД
1. Саслушања свједока:

- Зорана Тегелтије, предсједавајућег Савјета министара БиХ
2. Текућа питања.

Позивамо Вас да сједници обавезно присуствујете.

У случају потребе, можете контактирати секретаре Привремене истражне комисије Игора Бајића
или Соњу Абдуловски на број телефона: 033 286 068 или на e-mail адресу:
igor.bajic@parlament.ba или sonja.abdulovski@parlament.ba.

С поштовањем,
Предсједавајући Привремене истражне комисије

Дамир Арнаут
Доставити:
- наслову
- а/а



Број: 01-50-4- 141-26/21
Сарајево, 24. 02. 2021.

З А П И С Н И К
са 26. сједнице Привремене истражне комисије Представничког дома
Парламентарне скупштине БиХ за утврђивање стања у правосудним

институцијама БиХ

Сједница Привремене истражне комисије Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ
за утврђивање стања у правосудним институцијама Босне и Херцеговине (у даљем тексту:
Комисија) одржана је 24. 02. 2021. године, с почетком у 15.30 часова.

Сједници су присуствовали чланови Комисије: Дамир Арнаут, Драган Мектић Бранислав
Бореновић, Алма Чоло, Мира Пекић Златан Бегић, Зукан Хелез и Мирјана Маринковић Лепић.

Сједници су, такође, присуствовали: Зоран Жужа из Сектора за односе с јавношћу, Соња
Абдуловски и Игор Бајић, секретари Комисије, те представници медија.

Комисија је једногласно усвојила сљедећи

ДНЕВНИ РЕД

1. Саслушања свједока:
- Зорана Тегелтије, предсједавајућег Савјета министара БиХ,

2. Текућа питања.

Ад. 1. Саслушање свједока Зорана Тегелтије, предсједавајућег Савјета министара
БиХ

На 26. сједници Комисије обављено је саслушање Зорана Тегелтије, предсједавајућег Савјета
министара БиХ.

Предсједавајући Савјета министара БиХ Зоран Тегелтија током свједочења је одговарао на
питања чланова Привремене истражне комисије која су се углавном односила на упућивање у
законодавни поступак Приједлога закона о Високом судском и тужилачком савјету БиХ,
Приједлога закона о јавним набавкама, те Приједлога закона о спречавању сукоба интереса у
институцијама власти Босне и Херцеговине, чије је доношење међу 14 приоритета из Мишљења
Европске комисије на захтјев БиХ за добијање статуса кандидата за чланство у Европској унији
(ЕУ).
Наглашавајући да Савјет министара БиХ неће бити препрека за усвајање било ког закона,
предсједавајући Савјета министара БиХ Зоран Тегелтија рекао је да је Приједлог закона о јавним
набавкама данас упућен у законодавни поступак, док су Приједлог закона о Високом судском и
тужилачком савјету БиХ и Приједлог закона о спречавању сукоба интереса у институцијама
власти Босне и Херцеговине у фази израде у Министарству правде БиХ.



Предсједавајући Савјета министара БиХ Зоран Тегелтија објаснио је да у вези са Приједлогом
закона о ВСТС-у БиХ постоје неслагања, с обзиром да представници Републике Српске сматрају
да је много проблема у правосуђу, те да је потребно приступити цјеловитој реформи правосуђа,
а не само једном сегменту те реформе, односно измјени закона о ВСТСБиХ.

Упркос поменутим неслагањима, предсједавајући Савјета министара БиХ Зоран Тегелтија
објаснио је да поступа у складу са својим овлашћењима те да очекује да ће ресорни министар
правде ускоро упутити на сједницу Савјета министара БиХ Приједлог закона о ВСТСБиХ и
Приједлог закона о спречавању сукоба интереса у институцијама власти БиХ, јер су приједлози
закона у завршној фази у Министарству правде БиХ те да ће врло брзо бити у законодавном
поступку у Парламентарној скупштини БиХ.

Савјет министара БиХ неће бити препрека за достављање наведених приједлога закона у
парламентарну процедуру, без обзира на неслагања. Предсједавајући Савјета министара БиХ
нагласио је да су познате све процедуре рада Савјета министара БиХ и овлашћења министара у
Савјету министара БиХ која су већа у односу на министре у Влади Федерације БиХ и Влади
Републике Српске.

Тегелтија је изразио оптимизам да ће, како је рекао, БиХ ускоро имати довољно кредибилан
захтјев за добијање кандидатског статуса за чланство у ЕУ уз напомену да су услови за стицање
кандидатског статуса за Босну и Херцеговину подигнути на највишу љествицу, упоређујући их
са критеријумима које су имале државе чланице Европске уније у тренутку када су постајале
чланице.

Предсједавајући Савјет министара БиХ Зоран Тегелтија рекао је да ће доставити писане
информације у вези са појединим питањима и закључцима које је Представнички дом усвојио у
вези са стањем у правосуђу Босне и Херцеговине.

Саслушање предсједавајућег Савјета министара БиХ Зорана Тегелтија у цијелости је садржано у
неауторизованом транскрипту тонског записа сједнице који је саставни дио овог записника.

Ад. 3. Текућа питања

Секретар Комисије информисао је чланове о сагласности секретара Заједничке службе
Секретаријата ПСБиХ у вези са реализацијом договора сa НДИ-јем о ангажману дактилографа,
како би се на основу тонских записа сједница Комисије сачинили неауторизовани транскрипти.

Сједница Комисије завршена је у 16.15 часова.

Секретар Предсједавајући
Привремене истражне комисије Привремене истражне комисије

Игор Бајић Дамир Арнаут



NEAUTORIZIRAN TRANSKRIPT

26. SJEDNICE PRIVREMENE ISTRAŽNE KOMISIJE PREDSTAVNIČKOG DOMA

PARLAMENTARNE SKUPŠTINE BOSNE I HERCEGOVINE

ZA UTVRĐIVANJE STANJA U PRAVOSUDNIM INSTITUCIJAMA BiH

održane 24. 02.2021. godine

PREDSJEDAVAJUĆI

DAMIR ARNAUT

Otvaram 26. sjednicu privremene istražne komisije za satanje u pravosuđu u BiH i za danas je predložen
idući dnevni red sa dvije tačke

Dvenvni red

1. Saslušanje svjedoka Zorana Tegeltije Predsjedavajućeg vijeće ministara BIH

Konstatujem da su uslovi za ovu sjednicu stvoreni. Tu je pridružio nam se gospodin

Predsjedavajući na sjedenici, ja mu se na zahvaljujem na dolasku, na saradnji sa komisijom.

Što se tiče predloženog dnevnog reda, da li ima predloga za izmjene i dopune dnevnog reda.

S obzirom da nema konstaujem u skladu s poslovnikom da je dnevni reda kako je predložen i

usvojen i prelazimo odmah na prvu tačku dnevnog reda

Ad.1 Saslušavanje gospodina Zorana Tegeltije predsjedavajućeg Vijeća ministara BiH.

Hvala gospodine Tegeltija što ste nam se pridružili. Praksa je inače komisije da zamoli svjedoke

da daju neka uvodna obraćanja o stanju u pravosuđu u BiH i da poslje odgovaramo na pitanja

članova komisije. Naravno s obzirom da se radi o čovjeku iz izvršne vlasti u BiH zamoliću vas da

više govorite o zakonskim prijedlozima koji su neophodni za poboljšanje u pravosudnom sektrou

u BiH a uzimajući uobzira se radi o zonskim prijedlozim koji su uslov za dobivanje kandidatskog

statusa BiH u Evropskoj uniji i dakle tri zakonska prijedloga koja su navedena od 14 prioriteta da

se konkretno odnose ili na pravoduđe direktno ili su usko vezani za pravosuđe i borbu protiv

korupcije  kada je pitanje o zakonima o sukobu interesa. Tako da bih vas zamolio da date uvodni

osvrt na satus tih zakona gdje su oni u proceduri kada se može očekivati njihovo upućivanje u

prlamentarnu proceduru, a onda ćemo po tom otvoriti pitanja. Zahvaljujem se još jednom na

saradnji sa komisijom, izvolite



ZORAN TEGELTIJA

Hvala lijepo. Nema potrebe za uvodnim izlaganjem i obrazloženjem bilo čega ovdje sam došao da

ispoštujem odnos između Parlamenta i izvršne vlasti. Što se tiče tri neka zakona o kojima ste

govorili, zakon o javnim nabavkama je upućen u proceduru, zakon o VSTS-u i zakon o sprečavanju

sukoba interesa u završnoj fazi izrade u Ministarstvu pravde. Čim bude završen u Ministarstvu

pravde biće upućen na dalju poceduru. Hvala.

DAMIR ARNAUT

Gospođo Pekić izvolite.

MIRA PEKIĆ

Ja bih da vam se zahvalim što se odazvali našem pozivu da zajedno probamo ovo stanje u

pravosuđu popraviti. Vezano za ova tri zakona. Nedavno ste dali izjavu da ste u Savjetu ministara

vrlo bi brzo kad se radi o zakonu o sprečavanju sukoba interesa, no da je ovaj zakon o VSTS-u, da

o njemu postoji duboko neslaganje, rekli ste nas iz Republike Srpske i nekih drugih političkih

subjekata i vidjećemo kakvu će, sudbinu imati ovaj akt odnosno zakon. Ja vas molim, da ako

možete da mi ćemo ići prema nekim prijedlozima kao komisija, na izmjeni zakona na VSTS-u na

šta ste mislili pod ovim neslaganje i u čemi se očituje to neko neslaganje o kojem ste govorili.

ZORAN TEGELTIJA

Hvala lijepo.  Moramo da znamo da u Savjetu ministara razmatramo akte koji su pripremili

ovlašteni predlagač za sada nema zakona o VSTV-u ni zakona o sprečavanju sokoba interesa. O

nesporazumu u Republici Srpskoj mislim da dijelimo istu stranu uključujući i vas gdje stoji

stanovište u RS da je potrebno pristupiti cjelovitoj reformi pravosudnog sistema u BiH i da

izmenom zakona u VSTS neće se riješiti ta situacija. Naravno kada znate stavove onda znate i

princip odlučivanja, nema problema sa zakonom da dobije podršku u Savjetu ministara, prostom

većinom i on može ići na odlučivanje i bez glasova iz reda srpskih ministara, odnosno ministara

iz RS-a kakvu će sudbinu taj zakon u paralmentu ostaju da vidimo. Prema informacijama koje

imam iz Ministarstva pravde, nema velikih, gotovo pa nikakvih nesaglasnosti, kako oni tvrde, u



zakonu o sprečavanju sukoba intersa. I u procesu usaglašavanja u Ministarstvu pravde učestvuju i

neki izvan Ministarstva pravde i zakon će biti upućen ovamo na proceduru odlučivanja.

DAMIRA ARANUT

Gospođa Marinković- Lepić, izvolite.

MIRJANA MARINKOVIĆ LEPĆ

Ja bih voljela da nam malo pojasnite to, taj stav da bez kompletne reforme pravosuđa ne treba ići

u donošenje zakona i VSTV osnosno šta se pod tim podrazumijeva? Da li to znači da ćemo mi

čekati da se izrade zakoni svi vezano za pravosuđe kojima bi se sprovela ta reforma i ne znam

koliko će nam vremena zato trebati, o sudu o tužilaštvu o krivičnom postupku itd ili treba da

krenemo od neke krovne institucije za koju smo vidjeli da jeste jedan od velikih uzroka problema

koji se javljau u pravosuđu. Mislim da mi nećemo biti u situaciji da imamo istovremeno na jednom

mjestu sve reformske zakone da bismo onda na kraju raspravljali o VSTV-u. Zar ne treba da idemo

jedno po jedno i riješavamo određene probleme jedan po jedan u pravosuđu, jer evo ja sam danas

malo gledala izvještaje iz Minstarstva prvde iz 2015, obzirom da iz 2020 još nemamo, gdje je tamo

konstovano, da niti jedan zakon koji bi podrazumijevao reformu i bio, dakle reformski, nije

upućen. Taksativno je nabrojano koji su to zakoni, međutim ni jedan zakon nije upućen u

proceduru i vidimo dakle do dana današnjeg da niti jedan takav zakon nije došao u proceduru.

ZORAN TEGELTIJA

Hvala lijepo. Vi znate da proces reforme sa komesarkom za Evropsku komisiju 2011 godine da

zablokira i da ništa nije donio. Dugo je loše iskustvo sa procesom iz RS i to pitanje šta znači

celokupna reforma, su stavovi većine poslanika predstavničkog doma iz RS, to su stavovi četiri od

pet delegata u Domu naroda parlamentarne skupštine BiH prema tome i to su pitanja i razgovori

za njih. Ja mogu samo da kažem da kada je u pitanju izvršna vlast, Savjet ministara neće biti

blokade za usvajanje ovog zakona odnosno da ćete vi kao poslanici imati pred sobom zakon, koliko

ćete biti u stanju da ga usvojite, ja ne mogu da procijenjujem. Ja sam uvjek bio od onih koji su

zagovarali da se postigne konsenzus u Savjetu ministara, ali nikada nisam blokirao ni jedno

zakonsko riješenje oko kojeg nema konsenzusa, a koje ja ne moram da glasam, kao što nisam ni



za neka druga zakonska rješena za koje su spremni neki drugi da glasaju. Prema tome, tražiti

opravdanje da nam treba puno vrmenena da bi proveli reformu mislim, a nama u ovo trenutku baš

ne stoji. O tome se već nekoliko godina govori, neprestano tri ili četiti godine se insistira samo na

jednom zakonskom rješenju. Savjet ministara neće biti prepreka ni za usvajanje jednog zakona, ni

za cijelovitu reformu sistema pravosuđa.

DAMIR ARNAUT

Gosipodin Helez, izvolite.

ZUKAN HELEZ

Gospoodine Tegeltija, rekili ste da vi nemate ništa protiv da, kako sa shvatio, kad god ovaj Ministar

pravde pošalje zakon kod vas, da vi nema te ništa protiv da on bude usvojen na Vijeću ministara.

Evo koliko je već ova izvršna vlast više od godinu dana, a od izbora saće tri godine, dvije i po

nemamo zakona ne dolaze zakoni, imate li vi neki svoj program rada zakazivanja sa vremenskim

nekimm teminima do kada koji zakon treba doći na Vijeće ministara. Šta, recimo hipotetički, i iz

iskustva, a vjerovatno će biti tako da ovaj Ministar pravde nikako, cijeli mandat ne dostavi zakone

koji su i iz ovoh prioriteta, a odnose se na pravosuđe i suzbijanje korupcije i kriminala. Imate li vi

meni neki mehanizam, ili agenciju neku da kažete tad i tad da treba dobiti taj zakon na Vjeću

ministara ili je na volju ministru pravde pa ko neće, neće.

ZORAN TEGELTIJA

Sistem donošenja odluka u Veću ministara je poznat sasvim siguran vama svim poslanicima ovdje,

jasan da je ovlaštenja i kompetencije ministara su mnogo veća nego što imamo u Vladi Federacije,

Vladi RS i tako dalje program rada, mistara definisan je zakonom o VSTS-u i zkonom o

sprečavanju sukoba intersa imajući pozive obavio sam konsultacije s ministrom Grubešom koji je

rekao da je u završnoj fazi izrada tog zakonskog rešenja. Naravno hoću da vam kažem da je u

samom procesu pribavljanja odgovarjućih mišljenja, sam proces zna dugo trajati. Zakon o javnim

nabavkama mi smo danas uputili u proceduru. Bio je negdje u nekim elementima usaglašen 2018

i gotovo dvije i po godine je bilo potrebno da pribave se mišljenja. Što se tiče zakona o VSTV- u,

zato sam siguran da će on se vrlo brzo naći. Ponovo govorim o onim informacijama i on je u skladu



sa programom rada Savjet ministara, predstavnicima i jednog i drugog doma, pralamentarne

skupštine.

ZUKAN HELEZ

Jeli ono isto kao kod entiteta saglasnost treba od Ministarstva pravde i minstarstva finasija?

ZORAN TEGELTIJA

Zavisi od koga akta, ovo je predlagač Ministarstvo pravde i ne treba njihovo mišljenje, potrebna

je saglasnost Ministarstva finansija i trezora, Direkcije za zakonodavstvo integracije usklađenosti

i neusklađenosti, ali suštisnki se to to se lomi na mišljenjima Ministarstva trezora i eventualno

Ministarstva pravde ukoliko postoji neka druga nusklađenost. Hvala.

DAMIR ARANUT

Gospodine Tegeltija, imam ja jedno pitanje. Ovo nisu naša insistiranja kao članova Parlamenta,

Evropska unija, nam je vrlo jasno dala tih 14 prioriteta među kojima su ova tri zakona. Činjenica

je da ako Evropska komisija ostane pri svom stavu da BiH neće dobiti kandidastski status dok ta

tri zakona ne samo na budu u poroceduri nego dok ne budu usvojeni. Ja se nadam da će Evropska

komisija ostati pri tom stavu da neće nagraditi opstrukcije i nerad, kada su u pitanju ova tri zakona.

To nisu slučajno izabrana ta tri zakona ona su usko vezana, za borbu protiv korupcije i reformu

pravosuđa. Dakle konkretno pitanje, ja znam da vi niste nominalno šef ministru Grubeši, ali plan

rada i zakon Vijeću  ministra dozvoljava da pokrene smjenu ministra. Dakle dali ćete vi insistirati

da gospodin Gurbeša dostavi ova dva zakona u proceduru kako bi se Vijeće ministara moglo

očitovati. Jer dok ih on ne dostavi na Vijeću ministara, vijeće ministara ne može odlučivati o njima

i ne može ih upućivati u dalju proceduru. A mi smo zemlja, ja opet podsjećam, prošle sedmice je

prošlo pet godina od kada je Dragan Čović u svojstvu predsjedavajućeg predsjedništva u tom

trenutku predao aplikaciju za članstvo. Srbija je čekala dvije godine i dva mjeseca da dobije

kandidatski status, Hrvatska godinu i četiri mjeseca, Crna gora dvije godine. Mi čekamo više od

pet godina. Nema nikavih indikacija da će ovi zakoni biti u poceduri u idućih, nekoliko mjeseci,



što zanči da ulazimo dobro u šestu godinu. Dakle konkretno pitanje, da li ćete poduzeti bilo kakve

mjere kako biste osigurali da ministar pravde dostavi ova dava nacrta u proceduru prema Vijeću

ministara.

ZORAN TEGELTIJA

Hvala lijepo. Nemam mogućnosti da budem predlagač tog zakonskog akta, izuzev ukoliko resorni

ministar ne dobijem ovlaštenja, odnosno nije pisutan, dešavlao se da dobijem ovlaštenja, da od

nekih akata ja budem predlagač. O tome šta evropska komisija misli o BiH i kada će donijeti

odluke, ja zaista ne mogu ovdje da sudim, ali sam siguran i to neprestano ponavljam da je

kandidatski status BiH podignut na najvišu ljestvicu, mnogo više nego većini tih zemalja, upravo

o kojima ste vi govorili. Mogim zemljama su uslovi iz ovlasti iz vladavine prava koji su nama

postavljeni i kako su nama postavljeni, postavljeni su većini zemalja EU u tranutku kada postajali

punopravne članice EU. Smatram da BiH ima kapacitete da ispuni ova uslova tri koja su vezana

za zakon i da pored toga se ispune određen broj mjera drugi, da ih ne nabrajamo kojih kada

razgovarate sa EU kažu da su to dovoljan broj kerdibilnih mjera i da su u statusu. Ja se nadam da

ćemo mi imati dovljan broj kredibilnih mjera za dobijanje kandidatskog statusa. Međutim moramo

radi javnosti, dobro da znate da su već ostvorene nove priče o novim dodatnim uslovima, poršle

godine su bila ta tri zakona, danas se već govori o izbornom zakonodavstvu, juče ste mogli vidjeti,

danas pričamo o ustavnim reformama i tome slično. Ja nisam advokat ministra Grubeše, ja

očekiujem da to ministarstvo dostavi program rada i kroz program rada dostavi na sjednicu Savjeta

ministara, zakone o njegovim smjenama vi ste već pokrenuli pa ćem ovidjeti kako ćeta procedura

da se završi.

DAMIR ARNAUT

Gospodine Tegeltija, vi ste prezentirali ekspoze, u  tom ekspozeu ste preuzeli obavezu da

poduzmete sve mjere da BiH dobije kandidatski status. Jel to fer, nije li, činjenica je da su to uslovi

Evropske komisije za dobivanje satusa. E sad ako sam vas dobro shvatio, vi kažete da mislite da

ćemo imati dovoljan broj kredibilnih mjera da dobijemo kandidatski staus čak i bez,  donošenja

ovih zakona.



ZORAN TEGELTIJA

Ne bez tih zakona, nego sa tim zakonima.

DAMIR ARNAUT

Dobro kada ćemo onda imati te zakone u Paralmentarnoj proceduri, mislilm ekspoze je vaša

obaveza mislim nije ga minstar Grubeša prezentirao.

ZORAN TEGELTIJA

Ja kao prdsjedavajući Savjeta ministara apsolutno se držim svojih ovlaštenja koja imam, zakon o

savjetu ministara je mjesto nadležnosti, predsjedavajućeg savjeta ministara i iza toga ne mogu

zasita dalje da postupam. Ja sam ponovo, mogu da vam ponovim ono što ja znam i informaciju

koju ja očekujem od ta tri zakona jedan je u proceduri, zakon o javnim nabavkam, očekujem da

vrlo brzo se u proceduri nađu i ova dva zakona.

DAMIR ARNAUT

Možete li samo precizirati koliko brzo ? Mikrofon samo.

ZORAN TEGELTIJA

Mogu provjeriti, mogu vam pisano posalati meilom, procjenu rokova kada će biti.

DAMIR ARNAUT

Bili bismo zahvalni, ako ćete dostaviti to u pisanom obliku koja je to procjena. Hvala. Gospodin

Borenović.

BRANISLAV BORENOVIĆ

Evo ja koristim priliku da pozdravim predsjedavajućeg Savjeta ministara. Dali ste dovoljno

odgovora vezano za zakon o VSTS-u koji je kroz nekoliko zaključaka predstavničkog doma i



upućen kao zahtjev Savjetu ministara. Mislim da smo najmanje pet ili šet puta u prethodnih godinu

dana tražili od Savjet ministara da se upute izmjene ili dopune na zakon o VSTS-u sa određenim

čak i preporukam. I ne želim više to da pitam mislim da bi to bilo samo gubljenje vremena. Kao

neko ko je učestvovao u radu Parlamenta i koji predstavlja tu neku zakonodavnu vlast, zajedničkih

institucija BiH, vi kao prvi čovjek izvršne vlasti zajedničkih institucija dužan sam da vas pitam

vezano za provođenje još nekoliko zaključaka koje je usvojio predstavnički dom, parlamentarne

skupštine BiH. 16.01 2020 godine to je već prvi mjesec vašeg mandata da samo donijeli zaključak

koji usvojen u Predstavničkom domu koji glasi: Zadužuje se Vijeće ministara da zbog

katastrofalnih posljedica u oblasti vladavine prava u BiH koje prvenstveno prouzrokovane

neefikasnošću rad tužilaštva u BiH da što prije u parlamentarnu proceduru uputi zakonska riješenja

koja će se prvenstveno odnositi na vraćanje Instituta supsidijarnog tužioca ili našeg posredinika u

zakonodavstvu i da se nosioci zakonpodavnih funkcija učine odgovornim za zloupotrebu u vršenju

službene dužnosti. Evo prošlo je više od godinu da na od ovog zaključka  koji je, ja mislim koristan

za sve građane ove zemlje i RS i Federaciju BiH posebno za zajedničke institucije nivo za koji

smo mi nadležni. Kada će se sprovesti ovaj zaključak od strane Savjeta ministara BiH s obzirom

da je već godinu dana prošlo. To je bilo na trećoj sjednici Predstavničkog doma.

ZORAN TEGELTIJA

Hvala lijepo, zaista bilo je mnogo zaključaka .... ( preskače snimak) ono što Savjet ministara radi

i podržava jeste da svaki zaključak koji dođe od predstavničkog doma za inicijative koje dolaze

od pojedinih poslanika istog trenutka stavi na sjednicu Savjeta ministara i u skladu sa resornom

nadležnosti zaduži resorno ministarstvo da pripremi, očituje se o tom prijedlogu Predstavničkom

domu. Moramo shvatiti da je  Predstavnička skupština dvodomi, da li se i drugi dom uopšte slaže

sa tom inicijativom, ali ja zaista ne mogu vam u ovom trenutku reći u kojoj je fazi ta inicijativa,

pojedinačni zahtjev. Znam da razmatramo sve zaključke koji dođu i Savjet ministara redovno

razmatra polugodišnje o broju tih zaključaka. Evo ovdje se radi o konkretno zaključku i dobićete

pisanu informaciju da li je Ministarstvo pravde i dolkle je stiglo sad to sa tom vašom, inicijativom

Predstavničkog doma, ne vašom inicijativom.



BRANISLAV BORENOVIĆ

Hvala naravno očekujem da dobijem adekvatan odgovor u pisanom obliku. Na osmoj sjednici koja

je održana 15. 05. 2020 godine usvojen je zaključak većinom glasova potrebnom većinom glasova

predstavnikom domu Parlamentarne skupštine BiH koji glasi: predstavnički dom Paralmetarne

skupštine BiH, zadužuje Ministarstvo pravde i Vijeće ministara BiH da na osnovu analize

izvještaja stučnjaka o pitanjima vladavine prava u BiH tzv Pribeov izvještaj izrade i dostave

Predstavničkom domu parlametarne skupštine BiH na usvajanje akcioni plan otklanja nedostataka

u oblasti vladavine prava provođena preporuka i mjera sadržanim u izvještaju stručnjaka o pitanju

vladavine prava u BiH od 05.12. 2019 godine. Da li imate informaciju ili ćete nam pismeno

dostaviti odogovore i za ovaj zaključak koji je usvojen Parlamentu

ZORAN TEGELTIJA

Dostaviću pismeno, od toga akcionog plana postoji nesaglasnost iz RS sa stanoivišta mjera koje

treba da se usvoje vezne za Pribeov izvještaj koji je usvojen i u Pralametu RS i kako se na njega

reaguje. Ali informacju tačno o tome zaključku parlamentu ćete dobiti.

BRANISLAV BORENOVIĆ

Hvala, imama još jedno pitanje koje je tiče se zaključka koji je velikom većinom glasova usvojen

u predstavničkom domu, također 16. januara 2020 godine, na trećoj sjednici predstavničkog doma.

Pročitaću ga jer mislim da on ustvari najbolje oslikava jednu vrstu neadekvatnog odnosa prema

zaključcima Predstavničkog doma. Glasi: Traži se od Vijeća ministara BiH dostavljanje

informacija o tome koliko je zapravo u posljendnjih pet godina novca isplaćeno iz budžeta

institucija BiH za troškove advokata u ktivičnim i drugim postupcima za naknade štete boravka u

pritvoru lica lišenih slobode koja su u krivičnom postupku pravosnažno oslobođena optužbe te

koliko je isplaćeno novca na osnovu presuda ustavnog suda BiH i Evropskog suda za ljudska prava

u Strazburu uz naknadu povrede člana 6. Evropske konvencije o ljudskim pravima i temeljnim

osnovnim slobodama. Povreda prava na suđenju u razumnom roku.

To je pitanje inicirala uvažena kolegica Alma Čolo, najmanje se tiče i osjetljivih političkih stvari.

Ja mislim da je ovo jedno potpuno statističko pitanje koje na neki način oslikava nešto što bi volio

da se popravi. Da kada imamo ovakve zaključke, generalno sve zaključke posebno ovaj zaključak

koji se  tiče nečega što je utrošak sredstava iz zajedničke kase BiH dobijemo barem odgovor.



Ponavljam još jednom više od godinu dan je prošlo, nismo dobili odgovor ni na ovakvo po meni

trivijalno, da se ne ljute ili benigno ne osjetljivo političko pitanje i volio bi da ako je moguće da

nam što prije dostavite i odgovor i na ovo pitanje.

ZORAN TEGELTIJA

Hvala lijepo prvo da kažem da smo mi danas na sjednici Vijeća ministara imali sjednicu savjeta

ministara utvrdili smo prijedlog  koji odgovara na 30 poslaničkih pitanja, od kojih se otptilike

barem 50 % odnosio na čisto finasijske efekte, koliko je kome plaćeno da li prekovremeni rad,

naknade i tako dalje. Ne postoji nikakav problem da se svaki podatak o tome, bilo koje isplate,

bilo čega, dostavi. Prema tome, izvinjavam se poslanici ako joj to nije dostavljeno to može biti i

obično poslaničko pitanje, ali ako ima zaključak samo mislim da je problem Ministarstvo pravde

da objedini sve podatke, jer radi se i o podatcima koji se tiče entiteta inekog. Znači bilo koji

podatak o utrošku sredstava, bilo kakvoj namjeni sredstava je dostupan iz, sa jednistvenog računa

koji je isplaćen i nema nikakvih problema da bude dostupan bez obzira, i aj smatram da ovo će biti

dobar pokazatelj, i nekoliko puta sam i ja o tome govorio da nepotrebno lišavano, u nekim

situacijama lišavamo ljude slobode, a onda plaćamo velike finasijske nadoknade tim ljudima koji

su bili lišeni. Zasita konkretno zaista ne znam detalje ali racimo danas smo poslali na stotine ljudi

njhove pojedinačne isplate ne vidim zašto ne bi donijeli isplate vezano za to što je isplaćeno

ljudima zog oslobađajućih presuda, odnosno nezakonitog lišavanja slobode ako sam ja dobro

razumio da se o tome radi.

BRANISLAV BORENOVIĆ

Da još jednom ponoivim ovo je zaključak, Predstavničkog doma iz 16 maja 2020. godine koji je

donešen jednoglasno sa 39 glasova za, iz Federacije 26, iz RS 13, i koji je zaključak iz mišljenja

ustavno pravne komisje koja je iznijela uvažena koleginica Čolo. Mislim da vam ovo govorim iz

najbolje namjere i a provjerite zašto to više od godinu dana, dom nije dobio odgovor od Savjeta

ministara. Ja sam ubjeđen da to nije do vas. Ubijeđen sam. I da porovjetrite zašto ovakav jedan

zaključak nije realizovan od strane Savjeta ministara koji vi vodite i da vidite zašto ovo



ministarstvo koje vjetrovatn i dobilo nalog na Savjetu ministara nije dobilo jer je to nešto što na

neki način treba sa pomogne vama u budućem radu. Hvala.

DAMIR ARANUT

Gospodine Helez, izvolite

ZUKAN HELEZ

Gospodine Tegeltija, nekoliko puta ste danas kazali, stav Republike Srpske, nemamo isti stav. Nije

li malo to čudno. Niste vi samo predsjednik ili predjsjedavajući RS vi ste predsjedavajući BiH.

Moje pitanje glasi šta ako bi skupština RS izglasala nešto što je protiv ustavno, da li biste vi to

poštovali  ili biste rekli to je protiv Ustavno ja ću ovo raditi za interses BiH. I drugo pitanje, nijedan

put niste rekli „ stav Federacije“, što me jako brine i ne vidim razloga da niži nivoi vlasti mogu

naređivati višim nivoima, vlastima šta bi trebali da rade. Naravno protiv sam svakog protuustavnog

djelovanja. Ali može neko tamo donijeti tamo nekakav zaključak koji je skroz protiv Ustava BiH

da vi kažete to je stav RS, ja to ne mogu. Da li biste vi i ako je protiv ustavan stav RS ili Federacije

nije bitno, da li biste vi ispoštovali taj stav a konta Ustava BiH.

ZORAN TEGELTIJA

Hvala lijepo, siguran sam da Pralament naroda RS kao ni parlament Federacije neće i ne donose

neustavne odluke. Tamo postoje komisije, ljudi od struke koji sad neće donositi i predlagati takve

odluke. To što govorim o stavu RS, ne govori na moj način odlučivanja. Ja vam govorim o

sudbinama zakona koji se insistiraju na zakonskim rješenjima, koji su neprihvatljivi, eto nije pola,

ili  gotovo polovini BiH. Ja zbog toga govorim da imate zakonska rešenja koje prođu jedan dom,

a onda ne mogu da dobiju podršku drugog doma. Ja sam zagovornik unutrašnjeg dijaloga, ja sam

zaogovornik unutrašnjeg dogovora, koji će omogućiti nesmetano kretanje zakona. Ja sam pola

godine insistrao na zakonskom rešenju o javnim na bavkama, da ga jednoglasno usvojimo u

Savjetu ministara i zaista ne vidim nikakav razlog da u skraćenoj proceduri taj zakon s obzirom da

ima ozanku EI da se na usvoji jednoglasno i u jednom i u drugom domu i u Prlamentu BiH. Ja

samo hoću da vam ukažem na probleme u procesnoj proceduri usvajanje zakona. Ukoliko budemo

salno insistirali na zakonskim rešenjima koja su neprihvatljiva jednom dijelu BiH, naravno da će



biti teško usvajati ta zakonska rešenja. Ali Savjet ministara nije blokada zakonskim rešenjima tamo

se donose zakoni prostom većinom. Mnogo je stvari koje u Savjetu ministara nisu usvojene zato

što ima Savjet ministara, zato što ima Vlada Federacije drugačiji stav. Mi smo uvjeli zaštitnu mjeru

za zaštitu domaćih poljoprivrednih proizvođača, što mislim da je ogroma greška, zato što je Vlada

Federacije misli da ne trebamo da uvedemo tu mjeru i nikad apostrofirao da je to zbog toga

doneseno, ali eto nismo usvojili smatraju da je dovoljno u ovom trenutki ko je imao. Isto tako se

govori i o zakonskim rešenjima i komisiji za NATO saradnju i tome slično.

DAMIR ARANUT

Predsjedavajući Tegeltija s obzirom da vi komunicirate u okviru svojih dužnosti sa zvaničnicima

Evropske unije, možete li vi garantovati da zakon o javnim na bavkama u tom, u toj formi će biti

prihvatljiv zvaničnicima EU za potrebe ispunjennja ovih 14 kriterija, u toj formu u kojoj se sad

nalazi.

ZORAN TEGELTIJA

Zakon o javnim nabavkama koji se sad nalazi u formi je da ne kaže grubo, ali čedo nekog programa

koji je davno rađen sa EU i u njemu je dodat jedan pasos koji o inspekcijskom nadzoru, koji se

pokazaoda apsuliutno nije prihvatljiv i da taj inspekcijski nadzor ne postoje, nikavi kapaciteti da

bi se to implementiralo. Zajdničkom dogovorom svima nas unutr BiH agencije za javne nabavke i

dogovra sa evropskom komisijom na kojioj je bio i ambasasdor Satler, sm osjedili i dogovorili da

je zakosno rješenje koje je sad upućeno u proceduru u Parlamentarnu skupštinu prihvatljivo sa

stanovišta ispunjenjea uslova BIH vezano za kandiodatski status kada je u pitanju zakon o javnim

nabavkama. Što se tiče samog zakona o javnim nabavkama, želim da kažem da ovaj zakon jeste

unapređenje jeste usklađivanje, u skladu sa određenim direktivama EU, ali ovo nije zakonsko

rješenje koje rješava probleme javnih nabavki i oni ljudi koji se bave i koji žele da nešto, izvode

radove, a kupuju ili prodaju robu i oni koji to ugovaraju i da mi imamo pripremljen tekst zakonskog

rješenja koje su zajednički pripremale u saradnji i sa nama i sa još evropskim nekim  stručnjaciman

ovi zakon o javnim nabavkama koji će biti usaglašavan do kraja ove 2021 godine i da ćemo u 2022

godini imati nov zakon koji će biti u skladu sa evropskim direktivama i koji će odgovarati

poslovnoj zajednici.



DAMIR ARNAUT

Znači BiH neće prije 2022 godine zakon dobiti koji je u skladu sad Evropskim direktivama, zakona

o javnim nabavkama.

ZORAN TEGELTIJA

BiH će dobiti zakon u skaladu sa Evropskim direktivama, onog trenutka kada ga usvoji

parlamentarna skupština, a zakon se nalazi u proceduri. Ali mi mislimo da ovaj zakon možemo još

unaprijediti i taj bi zakon trebao biti u 2022.

DAMIR ARNAUT

Znači zakon o javnim nabavkama ne će biti prije 2022 u proceduri ?

ZORAN TEGELTIJA

Zakon o javnim nabavkama je u proceduri

DAMIR ARNAUT

Parlamnetarnoj proceduri?

ZORAN TEGELTIJA

Parlamanetarnoj proceduri. Mi smo pokrenuli, želimo da unapređujemo zakon  o javnim

nabavkama zbog rokova prema evropskoj komisiju uputili smo ovaj zakon. Poslovna zajednica

želi još doradu do tog zakona koji će naravno prihvatiti sve evropske direktive koje pstoje.



DAMIR ARNAUT

Pa za taj vas pitam, zakon koji će biti prihvatljiv evropskoj komisiji za potrebe našeg kandidatskog

statusa. Kada će biti u parlamentarnoj proceduri?

ZORAN TEGELTIJA

Danas je u parlametarnoj proceduri kada ga kolegij uvrsti u sjednicu i biće kod vas.

DAMIR ARNAUT

Dobro i vi tvrdite da da taj zakon je prihvatljiv evropskoj komisiji.

ZORAN TEGELTIJA

To tvrdi evropska komisija.

DAMIR ARNAUT

Dobro vidjećemo. Drugo pitanje, kada je u pitanju odnos Ministarstva pravde u odnosu na druga

dva zakona, član 30 zakona o vijeću ministara kaže da je predsjedavajući Vijeća ministara posebno,

usklađuje i prati aktivnosti institucija vlasti u BiH vezane za integrisanje BiH u EU. Možete li mi

reći šta se konkretno uradili po pitanju ministra Grubeše, kada je u pitanju ova vaša nadležnost

odnosno obaveza posebno, usklađujete i pratite aktivnosti instiucija vlasti BiH, ujljučujući

Ministarstvo pravde vezane za integrisanje BiH u EU.

ZORAN TEGELTIJA

Sve što je potrebno predjsedavajući Savjeta ministara radi uključujući i saradnju sa svin resornima

mnistarstriva, diretorim direkcije za Evropske ointegracije, uključujući i ministra Grubešu.

DAMIR ARNAUT

Ali, još uvjek nemamo naznake kada će ova dva zakona biti u parlametarnoj proceduri.

ZORAN TEGELTIJA

Prvim odgovorom reko sam vam kada očekujem da će biti u proceduriu.



DAMIR ARNAUT

Niste, rekli ste dostaviti pisani odgovor.

ZORAN TEGELTIJA

Pa  prvim nazanakama, rekao sam u kratkom roku, a o datumima ćemo vas obavjestiti.

DAMIR ARNAUT

Nemožete ni precizirati šta je za vas kratak rok?

ZORAN TEGELTIJA

Zar je to apsulutno u ovom trenutku sada važno ?

DAMIR ARNAUT

Pa vidite, zadnjih pet godina je važno, od kad smo predali aplikaciju za članstvo u EU

ZORAN TEGELTIJA

Pa slažem se predsjedavajući, možemo o tome sad polemisti koliko god želite, dobićete pisano,

stav Ministarstva pravde kada će ti zakoni biti u proceduri.

DAMIR ARNAUT

Mislim da je zaista razumno pitanje šta je za vas poimanje kratkog roka.

ZORAN TEGELTIJA

Za mene je poimanje kratkog roka da zakonska rešenja budu usvojena do kraja juna u Parlametu.

DAMIR ARNAUT

Hvala. Gospođa Marinković Lepić izvolite.

MIRJANA MARINKOVIĆ LEPIĆ

Znate ja nekao malo mi je nejasan taj vaš stav, vi stalno pričate o nekoj sradnji i da radite u skladu

sa nadležnostim predsjedavajućeg vijeća ministara, a mi barem kada su zakonska riješenja i



obaveze Ministra pravde u pitanju tu apsulutno ne vidimo nikakvog napretka. Dkele, da li vi kao

predsjedavajući vijeća ministara insistrate ili na neki način stalno problematizirate činjenicu da ni

jedan reformski zakon, evo sad čuli smo koji je u procedutri, i ova dva kaće biti ali evo, i kada je

u pitanju pravosudni sistem, znači nemamo u stvari na stolu. I da se neki zakoni vuku po dvije

godine. Za mene nije opravdanje traženje saglasnosti itd, ja smtram da i tu ministar pravde može

da interveaniše, urgira itd, tako da nekako imam utisak da se govori o nekoj saradnju sa ministrom,

konkretno ministarstvo pravde i da vi radite svoj posao, a mi ustvari ne vidimo rezultate. To je

malo kontradiktorno.

ZORAN TEGELTIJA

Žao mi je što ministar Grubeša nije došao na oviu sjednicu da vam da odgovore. Ja vam ne mogu

dati u njegov ime odgovore. Ja vas molim  i reko sam, odnos između ministara i predsjedavajućeg

nije odnosi zmeđu premijer i ministara, to je tako. Sa vama bih se složio, a problema u pravosuđu

ima mnogo i zbog toga se govori o potrebi kompletne reforme pravosudnog sistema. Odnos između

ministra Grubeše i moj je jedna stvar, odnos paralmetarne skupštine, ove komisije i ministra

Grubeše nije, vjerovatno ja ne mogu dati odgovrna to pitanje.

MIRJANA  MARINKOVIĆ LEPIĆ

Ja bih samo upitala da li to on da znači da ministri mogu radit ili ne rediti ili raditi kako hoće bez

ikakvih posljedica ?

ZORAN TEGELTIJA

Mislim ..(prekida)

MIRJANA  MARINKOVIĆ LEPIĆ

Pitama vas, vi ste predsjedavajući vijeća ministara, koja je vaša uloga u tome.

ZORAN TEGELTIJA

Ministri rade, ocjene o radu doniejet će parlament.



DAMIR ARNAUT

Gospodine Tegeltija kada već ulazite u formu, član 33 zakona o vjeću ministara kaže: članovi

vijeća ministara osim prava i dužnosti rukovođenje radom minstarstva, i odgovornosti za stanje u

oblasti iz djelokruga ministarstva, mogu pokretati inicijativu i razmatrati pitanje i utvrđivati

stajališta i koja nisu iz djelokruga ministarstva kojim rukovode,  s tim da ta pitanja spadaju u

ustavnu nadležnost vijeća ministara. Jasno je da Evropske integracije i ovi zakoni spadaju  u

ustavnu nadležnost vijeća ministara. Jasno je iz ovo  da bilo koji član vijeća ministara osim,

ministra Grubeša može otvrati ova pitanja i ako ta pitanja nisu u djelokrugu rada tih drugih devet

ministarstava. Dakle, dali iko, kad već minsitar Grubeša ne radi, na onome što je obaveza za

kandidatski status, da li iko u vjeću ministara uključujući vas radi na tim zakonima? Uzimajući u

obzir ovlasti po članu 33 zakona o vijeću ministara.

ZORAN TEGELTIJA

Ne mogu da kometarišem, zaista. Ući ćemo u neke rsprave koje ja ne mogu da dam ogovore.

Poslanik Helez je pitao o tome  treba li pribaviti mišljenja, o inicijativam, možemo se praviti kolko

god želimo. Zahtjev o pribavljanju mišljenja, može podijeti ovlašteni predlagač. Zahtijev

minsitarstvu pravde može podniejti ovlašteni predlagač, finasija i trezora može ponijeti ovkašteni

predlagač. Zna se ko je to. Ja lično mislim da Ministarstvo pradve nosi veliki teret, teret reformi

velikog broja zakonodavstava nalaze se u njihovoj nadležnosti i mislim da to sad insistiranje neće

nas dovesti do, niti vam ja mogu dati bilo kakav odogovor izuzev obećanja da ćete pisano dobiti,

informaciuju kada se očekuje da se ti zakoni pojave u samoj proceduri.

DAMIR ARNAUT

Ja sam pitao konkretno pitanje. Uzimajući u obzir konkretno ovlasti člana 33, da li iko u vijeći

ministara radi na ova dva zakona? Osim ministarstva pravde. Član 33 dozvoljava svakome da čak

i kad nije u njihovom domenu da radne na njemu uzimajući u obzir obavezu prema EU.

Makedonija je ime promjenila, ne možemo se kriti iza ovih formalizama.  Ne može se reći da su

uslovi postavljeni pred BiH prestorgi. Kažem Makedonija je ime promjenila. Dali osim

Misnistarstva pravde iko uključujući vas radi na ova dva zakona?



ZORAN TEGELTIJA

Svako iz svoje naležnosti radi na tom zakonu od Direkcije za evropske integracije, Ministarstvo

finasija kad dobije, to i dio Minstarstva pravde. Ne vidim da bi neko trebao da se bavi zakonom

kada to radi resorno nadležno ministarstvo.

DAMIR ARNAUT

Da ali, resorno ministarstvo ne radi. Taj odgovor smo već dobili.

ZORAN TEGELTIJA

Pa dobro to je vaša ocjena o radu Ministarstva pravde.

DAMIR ARNAUT

Pa dobro, moja ocjena se zansiva na onome šta dobijem na dnevnom redu. Ja sutra imam sjednicu

Predstavničkog doma i nema ni jedan zakon iz vjeća minsitara na dnevnom redu. Dakle moja

ocjena je zasnovana ipak na nekim konkretnim pokazateljima. Da li ima još pitanja za

predjsjedavajućeg vijeća ministara?  Ne vidim više prijavljenih. Gosopodine Tegaltija zahvaljujem

vam se na saradnji sa komisijom i što ste odgovorili na naša pitanja. Time zaključujem ovu tačku

dnevnog reda i prelazim na tačku dva

Ad. 2 . Tekuća pitanja

S obzirom da smo istu tačku imali na prehodnoj sjednici, ali evo da pitam da li ima nekih prijedloga

pod ovoma tačkom dnevnog reda.

SEKRETAR

Samo konstatacija oko transkripata, stupio sam u kontakt sa NDI-om bio sam u kontaktu sa

sekretrom zajedničke službe i uskoro ćemo putem NDI krenuti u proces izrade transkripata sa ovh

svih sjendica. To je informacija na tragu što smo dogovorili

DAMIR ARNAUT

Zahvaljujem se sekretaru što ste nas upoznali sa ovim. NDI je konkretno pitanje imao da ukoliko

oni izrade transkripte na osnovu tonskih zapisa koji su javni dokmenti i ništa ne može spriječiti

NDI da radi transkripte ako želi, ali njihovo konkretno pitanje je bilo, ako oni uđu u to da li je



prihvatljivo za Parlamentarnu skupštinu, da te transkripte koje izradi i objavi na web stranici

parlametarne skupštine. S obzirom da neće biti produkt Parlamanetarne skupštine to je njihovo

pitanje.

SEKRETAR

Ja mislim da smo to riješili, to neće biti nikakav problem sam je bio problem tehnika da mi nemamo

daktilografa dovoljno da to uradi.

DAMIR ARNAUT

Hajte molim vas provjerite sa sektearom.

SEKRETAR

Provjerili smo.

DAMIR ARNAUT

Transkripti koje NDI pripremi da se objave na web stranici.

SEKRETAR

Da još jednom potvrdim to što će tehinički odraditi daktilografi koje će angažovati NDI to će biti

trankripti koje su naši. I nema nikakvih problema da komisija u skaldu sa našim aktima to postavi

na stranicu.

DAMIR ARNAUT

Dobro, to je to. Ima li još prijavljenih pod ovom tačkom dnevnof reda. Ako nema zaključujem 26

sjednicu i evo podjećam, evo vjerovatno ćemo 10 marta imati sjednicu sa svjedocima o kojima je

gospodim Begić govorio. I definitvno ćemo 10 marta imati video poziva sa Kongresom Sjedinjenih

država na konkretnu temu, svjeta koji oni mogu dati po pitanju pisanja izvještaja ove komisije. To

dolazi u idealno virjeme jer nam taj posao sad upravo predstoji. Hvala još jednom zaključujem 26

sjednicu.
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